
Spånga-Tensta  

stadsdelsförvaltning 

Tjänsteutlåtande 

Dnr 1.6-200/2016 

Sida 1 (4) 

2016-04-07 

 

 

 

 

 

 

stockholm.se 

 

 

Handläggare Till 
Dan Winnansson 
Telefon: 08-50803423 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

Svar på skrivelse om stopp för uppförande av 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 

Christina Heglert Ditte Westin 

Stadsdelsdirektör Avdelningschef 

 

Sammanfattning 

Det har kommit in en skrivelse från Ole-Jörgen Persson (M) om att 

stoppa uppförandet av klottervägg i stadsdelen. Det ställs två frågor 

med anledning av detta: 

1. Har stadsdelsförvaltningen någon uppfattning om det ökade 

antalet anmälda klotterbrott grundar sig i verkliga ökningar? 

2. Hur ser förvaltningen på möjligheten att åtminstone fördröja 

uppförandet av graffittiväggen i väntan på att trafikkontoret 

utreder ökningen av klotteranmälningarna? 

Förvaltningen har tagit del av statistik från klotterenheten på 

trafikkontoret som visar att det har skett en minskning i 

anmälningarna i Spånga-Tensta mellan 2014 och 2015 men i hela 

staden har det skett en ökning av anmälningarna.  

På frågan om att fördröja verkställigheten av nämndens beslut är 

den inte aktuell eftersom förvaltningens ansökan om bygglov inte 

har beviljats.  
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Bakgrund 

Förvaltningen fick i uppdrag av Spånga-Tensta stadsdelsnämnd, 

2015-10-22, § 5, att sätta upp en graffitivägg i stadsdelen. 

Ärendet 

Det har kommit in en skrivelse från Ole-Jörgen Persson (M) om det 

ökade antalet anmälningar av klotter i Stockholms stad. Skribenten 

skriver att en förklaring som ges till det ökade antalet anmälningar 

är Stockholm stads app för felanmälan, Tyck till, som har gjort det 

lättare att anmäla klotter. Skribenten misstänker att det även är den 

styrande politikens tillåtande inställning till graffiti som gjort att 

den olagliga graffitin ökat. Enligt skribenten visar erfarenheter från 

andra platser att den olagliga graffitin ökar kring platser för laglig 

graffiti.  

Med skrivelsen vill skribenten uppmana den röd-gröna majoriteten i 

stadsdelsnämnden att avbryta sina planer på att uppföra en 

graffitivägg. 

 

Skribenten har även skickat en skrivelse till trafiknämnden för att få 

svar på vad ökningen beror på.   

 

Dessa frågor vill skribenten ha svar på från förvaltningen: 

1. Har stadsdelsförvaltningen någon uppfattning om det ökade 

antalet anmälda klotterbrott grundar sig i verkliga ökningar? 

2. Hur ser förvaltningen på möjligheten att åtminstone fördröja 

uppförandet av graffitiväggen i väntan på att trafikkontoret 

utreder ökningen av klotteranmälningarna? 
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Förvaltningen har tagit del av statistik från klotterenheten på 

trafikkontoret. Statistiken visar inkomna klotteranmälningar via 

appen Tyck till, Trafik Stockholm och hemsidan. 

 
Stadsdel 
 

2014 
 

2015 
 

Förändring 
antal 

Förändring 
 procent 

Östermalm 549 463 -86 -16% 

Rinkeby 28 12 -16 -57% 

Hässelby-Vällingby 436 433 -3 -1% 

Spånga-Tensta 265 155 -110 -42% 

Skarpnäck 759 384 -375 -49% 

Skärholmen 210 248 38 18% 

Kista 160 142 -18 -11% 

Älvsjö 219 338 119 54% 

Farsta 904 654 -250 -28% 

Vantör 514 674 160 31% 

Liljeholmen 345 327 -18 -5% 

Hägersten 403 296 -107 -27% 

Kungsholmen 637 1000 363 57% 

Enskede-Årsta 745 751 6 1% 

Norrmalm 764 1033 269 35% 

Maria-Gamla Stan 768 924 156 20% 

Katarina-Sofia 589 1493 904 153% 

Bromma 692 630 -62 -9% 

Total 8987 9957 970 11% 

    

Det har skett en minskning i anmälningarna under 2015 jämfört 

med 2014 i Spånga-Tensta men en ökning i hela staden.  

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts vid avdelningen för stadsdelsutveckling. 

Förvaltningens synpunkter  

Enligt den statistik förvaltningen har fått från trafikkontoret har det 

skett en minskning med 42 procent av klotteranmälningarna i 

Spånga-Tensta under 2015 och en ökning med 11 procent i hela 

staden.  

Förvaltningen har genom nämndbeslut den 22 oktober 2015, §5 fått 

i uppdrag att sätta upp en graffitivägg. Förvaltningen har sökt 

bygglov för graffitivägg men stadsbyggnadskontoret har gjort 

bedömningen att bygglovet inte kan beviljas med stöd av 2 kap. 6 § 

plan-och bygglagen. I beskedet skrev stadsbyggnadskontoret att 

”Förslagets utformning och placering är inte lämplig med hänsyn 

till stads- och landskapsbilden och naturvärdena på platsen. 

Förslaget bidrar inte till en god helhetsverkan i stadsbilden.”  
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På frågan om att fördröja verkställigheten av nämndens beslut är 

den inte aktuell eftersom förvaltningens ansökan om bygglov inte 

har beviljats. 

 

Bilaga 

Skrivelse om stopp för uppförande av legala klotterväggar i 

stadsdelen. 


